

Angajatorii vor primi subventii de 2.250 lei/ luna daca încadreaza în munca persoane vulnerabile, înregistrate ca someri (minister)

Guvernul a aprobat, în sedinta de joi, mai multe modificari legislative care vor facilita integrarea pe piata muncii a a persoanelor vulnerabile, printre care acordarea unei subventii de 2.250 lei/luna angajatorilor care încadreaza în munca astfel de persoane, daca acestea sunt înregistrate ca someri, a anuntat Ministerul Muncii, într-o postare pe Facebook.

Prin aceste masuri, Guvernul urmareste îmbunatatirea accesului la ocupare pentru categoriile vulnerabile, simplificarea procedurilor administrative si încurajarea angajatorilor sa devina parte activa în procesul de integrare profesionala si sociala a persoanelor aflate în dificultate, precizeaza sursa citata.

"Executivul a aprobat, în sedinta de joi, Hotărârea pentru modificarea si completarea unor acte normative în domeniul ocuparii fortei de munca, care aduce schimbari importante în sprijinul persoanelor vulnerabile aflate în cautarea unui loc de munca. Printre acestea se numara si victimele violentei domestice sau ale traficului de persoane, care, pe lângă traumele prin care trec, se confrunta si cu obstacolul reintegrării sociale si profesionale", sustin reprezentantii ministerului.

Prin noile reglementari, se creeaza un cadru unitar si mai prietenos, menit sa le ofere sansa unei vieti demne, prin munca, mentioneaza sursa citata.

Astfel, printre principalele masuri de sprijin si protectie aprobate se numara: acces gratuit la programe de formare profesionala pentru persoanele aflate în cautarea unui loc de munca, victime ale violentei domestice sau ale traficului de persoane, precum si acordarea unei subventii de 2.250 lei/luna angajatorilor care încadreaza în munca astfel de persoane, daca acestea sunt înregistrate ca someri.

Pe lista de modificari legislative se mai afla obligatia de confidentialitate pentru angajatori privind calitatea de victima a persoanelor încadrate în munca si mentinerea sprijinului financiar acordat angajatorilor, inclusiv în cazul în care înceteaza masurile de protectie dispuse prin ordin de protectie.

În plus, în vederea corelarii cadrului legislativ, sunt propuse modificari si completari ale normelor metodologice aferente mai multor legi din domeniul ocuparii fortei de munca, care vizeaza ucenicia la locul de munca, stagiile pentru absolventii de învățământ superior si stimularea încadrării în munca a elevilor si studentilor, precizeaza sursa citata.